
Protokół nr 24/09
z posiedzenia Komisji Oświaty i Kultury Rady Miejskiej 

w Kowarach odbytego w dniu 28.01.2009r.

Początek posiedzenia - godz. 16:00.

Porządek posiedzenia:
1.  Opiniowanie projektu uchwały w sprawie: uchwalenia regulaminu określającego wysokość 

oraz  szczegółowe  warunki  przyznawania  nauczycielom  dodatków:  za  wysługę  lat, 
motywacyjnego,  funkcyjnego,  za  warunki  pracy,  wynagrodzenie  za  godziny 
ponadwymiarowe  i  godziny  zastępstw  doraźnych  oraz  nagród  ze  specjalnego  funduszu 
nagród dla nauczycieli zatrudnionych placówkach oświatowych prowadzonych przez gminę 
Kowary w roku 2009r.

2. Sprawy Różne.

W  pierwszej  części  posiedzenia,  przewodnicząca  Anna  Klepacz  przypomniała,  że  na 
posiedzeniu Komisji w dniu 18 grudnia 2008r. poddano analizie projekt regulaminu wynagradzania 
nauczycieli na rok 2009.   Komisja wówczas wystąpiła do Pana Burmistrza z 3 wnioskami, z 
których  tylko  jeden  został  zrealizowany.  Dotyczył  on  zmiany  zapisów  dotyczących 
przyznawania dodatku funkcyjnego w przypadku zbiegu tytułów.
Jednak pozostałe 2 wnioski, tj:

-   o  zwiększenie  dodatku  funkcyjnego  za  wychowawstwo klasy z  4% na  6% i   grupy 
przedszkolnej z 4,5% na 6,5% oraz 

-   zamieszczenie   w  regulaminie  zapisów dotyczących  otrzymywania  przez  nauczycieli 
dodatkowego wynagrodzenia z tytułu: sprawowania opieki nad dziećmi wyjeżdżającymi na
 „  Zielone  szkoły”-  nie  zostały  uwzględnione,  a  komisja  nie  dostała  od  pana  Burmistrza 
odpowiedzi w tej sprawie.

Przewodnicząca podkreśliła, że obecne 4% dodatku za wychowawstwo, to kwota 56,72 zł , 
jest  to  bardzo  mało  w  stosunku  do  ogromu  pracy  jaki  spoczywa  na  nauczycielu  ,  któremu 
powierzono tę funkcję.

Na poparcie tej tezy A. Klepacz przedstawiła stanowisko Zarządu Oddziału ZNP w Jeleniej 
Górze, który zawraca uwagę na fakt, że w gminie Kowary wysokość dodatku za wychowawstwo 
jest znacznie zaniżona w porównaniu do gmin ościennych, gdzie kształtuje się  na poziomie 7%.  

Pan  Burmistrz  poinformował,  że  jego  odpowiedzią  na  wnioski  komisji  jest  przedłożony 
projekt uchwały. Nie uwzględnia on zmian wysokości wskaźników za dodatki, gdyż wchodzą w 
życie nowe zasady wynagradzania nauczycieli, które spowodują ich wzrost z tytułu zwiększenia 
kwoty bazowej nauczyciela stażysty z 82% na 100%, co z kolei spowoduje wzrost dodatku z 56,72 
na 87, 11zł.  Następnie przekazał dane na temat wysokości dodatków funkcyjnych w sąsiednich 
gminach.
Pani Skarbnik, przedstawiła nowe zasady wynagradzania nauczycieli i ich wpływ na budżet. 
Zwróciła uwagę, że zmieniają się zasady w odniesieniu do stopni awansu zawodowego. W 
przypadku nauczyciela stażysty zwiększa się średnie wynagrodzenie z 82% do 100% kwoty 
bazowej. Natomiast zmniejszono wskaźniki procentowych udziałów średnich wynagrodzeń 
nauczycieli pozostałych stopni :
                           - ze 125% do 111% dla kontraktowego -2230

                     - ze 175% do 144% dla mianowanego   - 3125 - 3136
                - z 225% do 184% dla dyplomowanego -4018- 4007.
Stwierdziła, że w wyniku wprowadzenia ww. zasad wynagradzania nauczycieli kwota 



zmieniająca  budżet  w  przypadku  dodatków  funkcyjnych  za  wychowawstwo  wzrośnie  o 
23.760 zł, zaś kwota na dodatki motywacyjne wzrośnie o 28.000zł.

 Pan Radny Tyrawa,  stwierdził, że projekt uchwały nie nadaje się do wprowadzenia pod 
obrady  sesji  z  uwagi  na  występujące  w  nim  błędy.  Zdaniem  Radnego  należało  z  projektu 
regulaminu  wykreślić  te  zapisy,  w  stosunku  do  których  Wojewoda  Dolnośląski  stwierdził 
nieważność w Rozstrzygnięciu Nadzorczym z dnia 29 lutego 2008r., tj.: 
§ 5 ust. 9 i ust.10, § 6 ust. 3, i ust. 4 , § 7 ust. 6, § 8 ust.4.

Pan Radny wniósł zastrzeżenia również do treści projektu, tj: 
§ 5 ust. 2 lit.f, § 7 ust.5,   § 5 ust. 1,  § 10 ust.5 i 6, § 10 ust. 9, lit. c. Członkowie Komisji  na 
bieżąco analizowali propozycje Radnego i  odnosili  się do wnoszonych uwag, w wyniku czego 
część zapisów została zmieniona, niektóre pozostawiono bez zmian.
Piotr  Tyrawa  podniósł  kwestię  otrzymywania  przez  nauczycieli  wynagrodzenia  z  tytułu: 
sprawowania opieki nad dziećmi wyjeżdżającymi na „ Zielone szkoły”. Jego zdaniem należałoby 
tak sformułować zapis, by nie budził on wątpliwości nadzoru, a był korzystny dla nauczycieli i 
gminy.
Pan Sekretarz Czesław Milicki wyjaśnił,  że w § 10 Rozporządzenia MENiS z dnia 31 stycznia 
2005r. określono, iż nauczycielom, którzy w dniu wolnym od pracy realizują zajęcia dydaktyczne, 
wychowawcze,  lub opiekuńcze a nie  otrzymują za ten dzień innego dnia  wolnego,  przysługuje 
odrębne  wynagrodzenie  za  każdą  godzinę  pracy  obliczane  jak  za  godzinę  ponadwymiarową. 
Zdaniem  Pana  sekretarza  zamieszczenie  zapisu  ograniczającego  liczbę  godzin  za,  za  które 
nauczyciel może otrzymać wynagrodzenie, będzie łamaniem prawa.

Następnie  Przewodnicząca  Klepacz  wróciła  do  rozważań  nad  wysokością  dodatku  za 
wychowawstwo. Poddała pod głosowanie wniosek o zwiększenie dodatku za wychowawstwo klasy 
z 4% na 6% i grupy przedszkolnej z 4,5% na 6,5%, uzasadniając, że przedstawiona wcześniej przez 
Pana  Burmistrza  i  Panią  Skarbnik  kwota  87.  11  zł  jest  w  dalszym  ciągu  bardzo  niska. 
Przewodnicząca  odczytała  wniosek  w  przedmiotowej  sprawie.  Do  głosowania  przystąpiło  5 
członków Komisji. Za przyjęciem wniosku głosowało 2 radnych, przeciw – 3 radnych. Wniosek nie 
uzyskał akceptacji.

Pan Radny R. Nowosielski,  jako długoletni pedagog i wychowawca młodzieży stwierdził, 
że  pełnienie  funkcji  wychowawcy  jest  czasochłonne  i  wymaga  wielkiego  zaangażowania  i 
poświęcenia ze strony nauczyciela. Podkreślił, że z uwagi na ogrom pracy, jaki ciąży na nauczycielu 
wychowawcy,  za  którą  nie  idzie  odpowiednia  gratyfikacja  finansowa,  wielu  pedagogów  odmawia 
pełnienia tej  funkcji.  Zaznaczył,  że pozostawienie dodatku za wychowawstwo na poziomie 4% jest 
błędem. W toku trwającej dyskusji głos zabrał Radny Piotr Tyrawa. Zaproponował wycofanie projektu 
spod  obrad  sesji  29.01.2009r.  w  celu  dopracowania  go,  również  pod  kątem  zmiany  dodatków. 
Ostatecznie Pan Burmistrz zgłosił  autopoprawkę do projektu, zaproponował zwiększenie dodatku za 
wychowawstwo z 4% na 5% i naniesienie zmian dotyczących obszarów wskazanych przez Pana Tyrawę 
i zaakceptowanych przez Komisję.
Wniosek burmistrza został przyjęty.

Ad 2. W sprawach różnych głos zabrała Radna Genowefa Pohoska. Przypomniała, że na etapie 
likwidacji  Szkoły Podstawowej  nr  2  Rada Miasta  rozważała  utworzenie  w sali  sportowej  świetlicy 
środowiskowej. Na poparcie swoich słów przytoczyła zapisy z protokółów kadencji RM 2002-2006. 

Radny  Tyrawa  stwierdził,  że  Komisja  Oświaty  wielokrotnie  zajmowała  się  tym  tematem. 
Jeździła na kontrole, wskazywała zły stan techniczny obiektu. Przypomniał, że Komisja wnioskowała o 
zagwarantowanie  w  budżecie  na  2008r.  kwoty  20.000zł  z  przeznaczeniem  na  przeprowadzenie 
bieżących remontów w sali sportowej na Wiejskiej 67, tj.  np. na malowanie pomieszczeń, wymianę 
kilku okien, czy odświeżenie sanitariatów. Wnioski i sugestie Komisji nie zostały jednak zrealizowane, 
a 17.000zł ze środków przeznaczonych na remonty w tym obiekcie zostało wydatkowane  na urządzenie 
placu zabaw przy tym obiekcie.

Radna Pohoska złożyła wniosek o pozostawienie w załączniku nr 3 do uchwały budżetowej 
„Zadania  Inwestycyjne  w  2009  r.”-  kwoty  100.000zł  z  przeznaczeniem  na  modernizację  sali 
sportowej przy ul Wiejskiej 67, z czego miasto wykorzysta tylko 50% środków, niezbędnych do 
wykonania dokumentacji formalno- prawej i technicznej związanej z modernizacją tego obiektu. 



Pozostałe 50.000zł będzie przeznaczone na remonty. 
Przewodnicząca poddała wniosek pod głosowanie. Został zaopiniowany pozytywnie przy: 4 

głosach „za”, 1 „wstrzymującym się”.

Na tym dyskusja została zamknięta, przewodnicząca zamknęła posiedzenie o godz. 17.40.

                                                                                                       Protokół sporządziła:
                                                                                                          Anna Klepacz
 


	Protokół nr 24/09
	z posiedzenia Komisji Oświaty i Kultury Rady Miejskiej 

